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DE SYV FJELDE 
 

Krabbedalen 66, 5178 Loddefjord 
Loge nr. 4 i Odd Fellow Ordenen 

______________________________________________________Nr 1.- 11. Årgang 

  

Tveitavatnet, Alver 

Overmester har ordet 
Gode logebrødre 
 
Nå går vi mot lysere tider. Alt spretter rundt oss, ja en kan nesten 

høre at alt vokser. Trærne blir grønnere. Våren er på vei, i 

skrivende stund er det sol ute og gradestokken viser 20 grader og 

vi er i begynnelsen av mai måned. Vi har en gradspassering til den 

høyeste graden igjen. Så er det sommermøte og denne 

vårterminen er over.  
 

Jeg vil gjerne takke de brødre 

som alltid stiller opp når en 

trenger hjelp til servering på 

julemøte til våre Rebekka søstre i 

Loge 5 De Syv Stjerner. Eller 

andre ting. 

 

 

 

 

 

 

 

 
Hva funderer de på her? 

 

________________________ 

 

 

_____________ 

Hva dagene vet 29. mai 

 

Omkring denne tiden i 1840 

avslo Bærum ansøkninger om å 

starte landhandleri, med 

samme begrunnelse som 

mange andre kommuner i 

landet. 

Landhandleri lokket folk bort 

fra arbeidet med jorden og 

vennet dem til forbruk og 

luksus. 

På landsbygdene var de fleste 

selvforsynt, og landhandleri ble 

sett på som unyttig. 

Stiftelses dato 23.januar 1918 
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I denne terminen har vi prøvd noe nytt, det å ha dialogmøte med 

instuksjon etter hver gradspassering. Og heldig for oss har vi hatt 

alle passeringene utenom innvielse, noe som vi hadde gledet oss til, 

men ikke ble noe av, av ulike årsaker. Men vi tok dialogmøte når vi 

hadde satt det opp, fordi vi hadde en bror som ikke hadde fått første 

grad på den tiden. 
 

Vi hadde fellesmøte med 78 brødre tilstede, det var slik det skulle 

ha vært hver gang. Det å høre den malmfulle sangen ga meg 

frysninger. Jeg vil takke bror Ceremonimester for en stødig ledelse 

og alle de andre på stolene, samt de som var med i spillet. 
 

Den Gode Overmester kull 4 ble også avsluttet denne våren, jeg vil 

i den forbindelse takke min Mentor eks OM Erik J. Mikkelsen for 

en fremragende mentorering. Dette opplegget med å få opplæring i 

ledelse er noe av det beste Ordenen har gjort.  

Før var en Overmester alene i det å lede logen, i dag har han hele 

kollegiet i ryggen og de sammen leder logen. Han er fremdeles 

Overmester, men på en litt annen måte. 
 

Vi har fått en ny Broderforening i vår midte, Nordhordland 

Broderforening som skal arbeide for å få inn brødre i Alver 

kommune. Dette vil forhåpentligvis gagne alle logen i Bergen da 

alle som blir tatt opp i Ordenen, må bli tatt opp i Bergens logene, 

og få sine gradspasseringer der. Samtidig må vi tenke på at disse 

igjen er ambassadører for eventuelle familie medlemmer eller 

venner som bor i Bergens området.  

Dette tror jeg blir en vinn, vinn situasjon for oss alle. Men vi må 

ikke glemme å rekruttere selv.  

Til høsten skal vi ha Venneaften og da vil jeg oppfordre at vi alle 

tar med en venn/venninne eller flere venner.  

Jeg vil også oppfordre oss eldre til å ta med en venn, han eller hun 

kan bli en god ambassadør for oss. Disse kjenner sannsynligvis 

noen som du ikke kjenner. 
 

Så har vi vært en tur til Tränås og overvært “Spelet af 1797” 

fremført av aktører fra Linköping’s Logene 

 

Jeg vil avslutte med å ønske alle leserne en RIKTIG GOD 

SOMMER og så møtes vi til høsten og første møte 04. september. 

  

Med Broderlig hilsen  i   

Vennskap, Kjærlighet og Sannhet 

 

Ole-Bjørn Buene 

Overmester 

 

 

 

Etisk post 

 
 

Merkesteinar 
 

av Jan- Magnus Bruheim 

 
Alle dei ljose stunder, 

ville eg skulle stå 

som merkesteinar ved vegen 

der som dei skulle gå. 

 

Eg går her og set eit merke 

for kvar ei glede eg fekk 

Tett skal dei stå og fortelja 

at lett var vegen eg gjekk. 

 

Stå der og vitne: At styrken 

får du, som dagen er. 

Gleda ved livsens gåve 

lettar alt tungt eg ber. 

 

Tala um alt som lyfter, 

som lindrar og lækjer og jamvel 

hjartesåret kan svala. 

Men inst inne ligg ein otte, 

at um eg teier 

Med det som tyngjer 

vil kanskje steinane tala – 
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Distrikt Stor Sire 

har ordet. 

Kjære brødre. 
 

Et halvt år har gått siden jeg ble installert som Distrikts Stor Sire og 

mye har hendt i den tiden. 

 Jeg vil først og fremst få takke brødrene i loge 4 De Syv Fjelde for 

alle positivitet, støtte og ikke minst samarbeid.  

Spesielt Eks DSS Ragnar Morken som har gått foran og vist vei.  

Det har vært viktig for meg i disse første månedene og jeg håper 

selvfølgelig at det vil fortsette videre i min embedstid. Jeg skal i 

hvert fall gjøre mitt beste til det. 

Mye av tiden så langt har gått med til å sette seg inn i hva embede 

faktisk innebærer.  

Distrikts Stor Sire skal på ingen måte være en gallionsfigur. 

Embedet er pålagt store, og ganske omfattende, oppgaver og 

kontrollfunksjoner.  

Ikke minst skal man følge opp logenes og leirens gjennomføring av 

ritualer og at den enkelte embetsmann og aktør setter seg nøye inn i 

ritualenes betydning. Det er viktig for trivsel til den enkelte bror og 

ikke minst resipiend, at alle er godt forberedt og vet hva som 

forventes.  

DSS har også ansvaret for instruksjon i de enkelte loger og skal, så 

langt det er mulig, selv gjennomføre disse. Det har vært mye å sette 

seg inn i og fremdeles mye å lære. 

Det som så langt har vært mest givende for meg er å besøke logene i 

distriktet.  

Treffe brødrene og bli bedre kjent med alle. Jeg opplever at 

stemningen på logemøtene er positiv med mye smil og godt humør. 

Også den gode samtalen gjør at når en går hjem etter møtet så er det 

med en god følelse. Det er slik vi vil ha det.  

Det er spennende å se hvordan de enkelte loger utfører sine 

forskjellige oppgaver. Selv om utgangspunktet er likt vil det alltid 

være litt forskjeller i hvordan møter gjennomføres. Dette er på ingen 

måter feil så lenge man holder seg til ritualer, lover og forskrifter. 

Alle brødre skulle besøkt andre loger og dermed fått oppleve disse 

små forskjellene.  

Man, kan lære av hverandre og dermed kanskje gjøre sine egne 

møter mer interessant. Samarbeide og å lære av hverandre bringer 

oss fremover og styrker den enkelte loge, brødrene og dermed 

ordenen.  

Å få tildele Veteranjuveler til flotte brødre som har vært medlemmer 

i vår orden i nesten en mannsalder, er kanskje den oppgaven som har 

gledet meg mest så langt. Sammen med fungerende Storembetsmenn 

som setter en flott ramme rundt en høytidelig seremoni, blir dette 

minnerike møter hvor vi på beste måte ærer disse hedersbrødrene.  

Heldigvis har DSS god støtte i Distriktsrådet.  

Kollegiet har ordet 

Kollegiet ønsker alle våre 

brødre, og alle besøkende 

brødre hjertelig velkommen til 

våre møter. Å møte så ofte vi 

kan, er det som representerer 

ryggraden i vårt logearbeid. Vi 

ønsker også at så mange som 

mulig, deltar i brodermåltidet 

på ettermøtene. 

 

Privatnevnden har ordet 

Vi ønsker alle hjertelig 

velkommen til brodermåltidet 

 
 
 

Dikt 
 
 

Våren 

 

Våren, våren, 
er endelig her 
Hestehov og hvitveis 
og knopper på trær 

Fuglene vender hjem 
fra ferie i sør 
de synger så vakkert, 
sett deg ned og hør! 

Red. 
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Godt samarbeid med logenes Storrepresentanter er et viktig 

fundament for arbeidet i distriktet. Jeg har gleden av å få 

samarbeide med ressurssterke  

Storrepresentanter som ønsker å gjøre det beste for sine loger og 

distriktet. Jeg er sikker på at vi sammen skal klare å løse de sakene 

vi skal jobbe sammen om fremover. Det er stor positivitet og vilje 

til sammen å løse de oppgavene vi setter oss fore. Selv om fokuset i 

hverdagen er arbeidet i logen er det viktig at det settes inn i en 

større sammenheng, at vi arbeider etter en større plan.  

Som bindeledd mellom Storlogen og de enkelte logene skal DSS 

sammen med Distriktsrådet koordinere aktivitetene i distriktet.  

Dette må være nedfelt i distriktets handlingsplan. Handlingsplanen 

skal følge Storlogen men, det er rom for lokale tilpasninger, ikke 

minst dersom vi ønsker å gå lenger - oppnå mer, enn det som 

forventes. Distriktets handlingsplan må også gjenspeiles i de 

enkelte logers handlingsplan. Det hjelper lite om DSS har 

ambisiøse mål alene. Det er i de enkelte loger arbeidet skal utføres, 

planer må derfor være forankret i hele linjen.  

Jeg ønsker at vi skal ha en oppdatert og ambisiøs handlingsplan for 

vårt distrikt når vi starter opp igjen med logemøter til høsten.  

Det er nok av oppgaver å ta tak i så derfor er det viktig at vi 

prioriterer. Vi kan ikke jobbe med alt samtidig.  

Styrkelse og Ekspansjon skal for DSS og Distriktsrådet være 

hovedfokus.  

At brødrene trives og kommer på møtene er kanskje den viktigste 

faktoren fremover. Uten at vi trives blir det veldig vanskelig å 

rekruttere. Embetskollegiet og de forskjellige nevndene har sitt 

ansvar til å skape innhold på møtene. Den enkelte bror må også 

tenke på hva han kan bidra med.  

Vi kan ikke alle bare ta imot, det er kanskje vel så viktig at vi 

bidrar. Vi skaper innhold i våre møter ved det vi gjør sammen, 

enten det er organisert av embetskollegiet, på initiativ fra brødrene 

eller rett og slett hvordan vi opptrer sammen. Det skal være 

takhøyde og rom for alle meninger.  

Som Stor Sire uttrykker det «Vi må vise raushet for hverandre!». 

Det betyr ikke at en sak skal rulle til evig tid. Som i andre deler av 

samfunnet må vi kunne ta en beslutning å stå sammen om den. At 

man kan være uenig i en beslutning er en ting, men la oss da likevel 

respektere at noen har andre meninger og får gjennomslag for disse. 

La oss arbeide sammen om det som er besluttet. 

Rekruttering er veldig viktig. Ikke bare for at vi skal vokse som 

sådan, men fordi vi også blir eldre. Gjennomsnittsalderen blant 

brødrene i distriktet er nok noe høyere enn vi skulle ønske.  

Det er sagt og skrevet mye om dette, ordenen har til og med utnevnt 

en egen Spesial Deputert Stor Sire som skal ha rekruttering som sitt 

fokus. Vi er så heldig at dette er Hans Thorsø Einum fra vårt eget 

distrikt og det mener jeg vi skal trekke veksler på.  

I første kvartal har vi en positiv medlemsutvikling blant logene i 

Krabbedalen og det er veldig bra. Det er bare å jobbe videre så vi 

klarer å opprettholde den positive trenden. 

Redaksjonens Hjørne 

Vi vil i denne avis prøve å komme 
med konstruktiv og instruktiv 
informasjon. Vi vil også gjerne 
høre fra dere. Om dere har en 
historie om logen eller andre ting 
dere har opplevd innenfor 
ordenen.  
 
Vi består i dag av;  

Br Ole-Bjørn Buene (Red),  
Br Herold Erling Aa. Johannessen 
Br Storrepr. Steinar Berg Hansen 
Br eks. Storrepr. Asbjørn S. Gelin 

Men hvis det er noen av brødrene 
ser en mulighet for at dette er noe 
de vil være med å bidra på. Er dere 
hjertelig velkommen. 

Yngre logemedlemmer vil gjerne 
høre hva dere eldre brødre har 
opplevet på godt og vondt i logen 
eller utenfor. 

Vi må ha alle innsendelser i hende 
en måned før utgivelse. 
 

Alle bildene er godkjente til bruk.  
(Red.)  

CM har ordet 

Det vil bli øvelser søndag før 
gradspasseringer og repetisjon en 
time før møte, den aktuelle 
kvelden. 
________________________ 

Odd Fellow Huset i Bergen  
Driftsutvalget informerer 
 

Vi håper at Brødrene viser ansvar 

for felles arealer og melder fra om 

misligheter.  

I en skuff på kjøkkenet finnes en 

bok til å føre opp dette. 

________________________ 

Inspektør har ordet 

Vær vennlig å levere inn effekter, 

dersom dere har noen. 

 

 

 



Bergen  1.juni 2024 

 

5 

 

19. April i år er en merkedag for ordenen i vårt distrikt. Etter et 

meget godt initiativ fra bror Håkon Rydland, og engasjerte brødre 

fra de andre logene, ble Broderforening Nordhordland stiftet med 

formål å opprette en loge nettopp i Nordhordland. Dette er den 

første broderforeningen som er stiftet i Norge på over 10 år, så 

dette er ikke bare historisk for vårt distrikt men også for ordenen.  

I vårt distrikt er det mer en 50 år siden den forrige 

broderforeningen ble stiftet og som senere ble til Loge 88 Håkon 

Den Gode på Stord. Det var absolutt på tide med en ny 

broderforening. Et veldig godt engasjement av dedikerte brødre. 

Jeg håper brødrene i alle logene vil være med å hjelpe til for at 

broderforeningen skal nå sitt mål om en ny loge.  

Tirsdag 28/5 2024 er også en merkedag for da blir det første nye 

medlemmet i broderforeningen innviet i loge 50 Bergensiana. Vi 

må alle stille opp der vi kan for å støtte etablering av en ny loge i 

Nordhordland.  

Den nye landssaken er en ypperlig anledning til å skape blest om 

ordenen generelt og ikke minst broderforeningen. Vi må da være 

villig til å stille opp for den saken.  

Vi har fått tilsendt profileringsmateriale som skal benyttes på stand 

og ved anledninger der det er naturlig. Logene på Stord har 

allerede planene klare for å stå på stand under «Folk i Sentrum» 

lørdag 8. juni. Det blir spennende å få tilbakemelding om hvordan 

det går. Broderforeningen vil også benytte dette i forbindelse med 

at de skal ha stand under Knarvik-milen 6-8/9 i år.  

Et initiativ hvor vi kan få inn midler til landssaken, profilere Odd 

Fellow i vårt distrikt og ikke minst verve nye brødre til alle logene. 

Dette er jo et kinderegg som jeg har tro på vil gi oss stor effekt. 

Jeg vil jobbe for at vi sammen kan fortsette det gode samarbeidet 

vi har i Krabbedalen. At vi setter oss felles mål som vi sammen 

jobber for slik at vi utvikler oss videre, styrkes og vokser. 

Til slutt vil jeg få ønske brødrene med familie en riktig god og 

avslappende sommer så møtes vi igjen til høsten til godt Odd 

Fellow arbeid. 

 

Med Broderlig hilsen i 

Vennskap, Kjærlighet og Sannhet 

 

Atle Sande Thorstensen 

Distrikts Stor Sire 

 

Hva dagene vet 
 

Hekseprosesser 
 
Ved pinsetider, som alle andre 
høytider, var trollpakket ute. Da 
skapte trollkjerringene seg om 
til svarte katter, og heksene 
hadde stevnemøte med 
djevelen. 
Takket være denne overtroen 
om trollkjærringer og hekser, 
startet prestene en forfølgelse 
mot kloke koner og andre som 
kunne mer enn sitt Fadervår. 
Denne heksejakten begynte 
pinsen 1580 og varte til 1730. I 
den tiden hadde vi 763 mer 
eller mindre kjente 
hekseprosesser. 
 
1590 ble Anna Absalon stevnet 
som heks av bergenseren grev 
Adrian von Buskskodt. 
Stevningen bunnet i at greven 
ikke ville at hans sønn skulle 
gifte seg med Annas datter, 
Susanna. 
 
1613 røk demningen til 
dammen under Blåmannen. 
Borgermester Rasmus 
Lauritssønn’s jernmølle ble 
revet bort, og noen omkom 
også. Skylden ble lagt på to 
kvinner som ble brent. 
 
1620 forliste borgermester 
Lauritssønn’s skip, og som 
mitenkt for dette ble Anna 
Kristensdatter tatt i forhør. Etter 
torturen erkjente hun seg 
skyldig og fortalte at hun hadde 
slått tre knuter på et tørkle i den 
ondes navn, spyttet på det og 
kastet det i vannet, for på den 
måten å vekke uvær mot skipet. 
Hun ble brent. 
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Landssaken 2023 - 2026 

 

Målet er minimum 400,- kroner pr. medlem hvert år.  
Til sammen 800,- kroner. 
 
Gaveoverrekkelse i april 2026. 

Storlogens kollegium håper på et stort engasjement i alle loger 
og leire både i valg av kandidat og ikke minst selve 
gjennomføringen av denne Landssaken. Et felles formål der 
den enkelte enhet må finne sin metode og form for å kunne nå 
ett felles mål om over to år, å samle inn 800,- kroner pr. 
medlem.  

Vårt overordnede mål for Landssaken er å samle inn 
15.000.000,- kroner. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Små dikt og 
sitater 

 
Motet roper ikke alltid høyt. 
Noen ganger er motet den lille 
stemmen på slutten av dagen, 
som sier: 
Jeg prøver igjen i morgen. 
 

Mary Anne Radmacher 
 

Vi kan ikkje eige kvarandre 
tusen .dikt har fortalt oss at vi 
ikkje kan eige kvarandre, men 
vi kan låne av kvarandre og 
gløyme å  levere tilbake. 
 

Arne Ruset 
 

Godhet er magisk 
 

Ricky Gervais 
 

Det er ikke viktig hvor gammel 
du er, men hvordan du er 
gammel. 
 

Marie Dressler 
 

… det finst inga øvre 
aldersgrense for å vere ung. 
 

Frode Grytten 
 

Til lags åt alle kan ingen gjera, 
Det er no gamalt og vil so vera. 
 

Ivar Aasen 
 

Hvis du bruker livet på å engste 
deg for stormen, 
Får du aldri anledning til å nyte 
solskinnet. 

Morris West 
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Storrepresentanten har ordet 

 
 For min egen del og sikkert alle som deltar på møter i vår loge, så 

sitter en igjen med en følelse av ro og harmoni både under og etter 

vel gjennomførte møter. 
 

Det som gjør at en sitter igjen med denne følelsen mener jeg er: 
 

Håndtrykket og ønsket om at du er velkommen som du får av vår 

Sekretær ved ankomst. Det varmer og er med på å sette stemningen 

for resten av møtet. 
 

Overmester samt valgte som utnevnte embedsmenn er meget godt 

forberedt til så vel gradstildelinger, Juveltildelinger som vanlige 

logemøter med godt etisk innhold. Musikk, lys og spill foregår i en 

skjønn og godt planlagt harmoni. Det er bare å koble ut alt annet 

enn det som foregår i salen. 
 

Etter vel gjennomført logemøte kommer vi opp til et brodermåltid 

som styres med stødig hånd av vår Undermester og hans 

medhjelpere. Undermester har også i sin periode til nå, gjennomført 

enkle og lettere måltider på småbord etter «vanlige» møter og litt 

tyngre retter på langbord når en skal hedre brødre ved 

gradstildelinger og juveltildeling.  

Dette setter brødrene stor pris på, også den uformelle, og samtidig 

hyggelige tonen som skapes ved pådekking på småbord. 
 

Inntrykket og den kjennskapen jeg har, er at også valgte og 

utnevnte Nevnder jobber godt og seriøst. 
 

Vil også berømme brødrene som mingler og passer på at ingen bror 

blir stående alene i foajeen uten å ha noen å snakke med. 

 

Så vil jeg også nevne at Overmester og undertegnede setter stor pris 

på å få lov til å hjelpe til med forberedelsen av brodermåltidet. 

Dette er et privilegium som jeg håper vil vedvare så lenge dette 

embedskollegiet «regjerer».  
 

Jeg ser frem og gleder meg til fortsettelsen med dette 

Embedskollegiet neste høst og vårtermin. 

 

Til slutt vil jeg ønske alle brødre i vår loge og alle andre brødre 

som leser denne avisen: En riktig god sommer! 

  

 
Med Broderlig hilsen i 

Vennskap, Kjærlighet og Sannhet 

 

Steinar Berg Hansen 

Storrepresentant 

Våre Budord 
 

BESØKE DE SYKE:  

Det er en kjær plikt å besøke 

syke medlemmer og/eller 

bekjente når det er mulig. Vi 

ønsker å kunne være til 

oppmuntring og støtte for den 

syke når det er behov for det. 

Det samme gjelder også over for 

ensomme og gamle som i like 

stor grad kan trenge et besøk – 

kanskje en avveksling i et 

ensformig liv.  

HJELPE DE TRENGENDE:  

I Ordenens første tid var det nok 

her mest tenkt på økonomisk 

hjelp. I dag er det mer eller 

mindre sørget for dette, slik at 

ingen vil bli «latt i stikken» på 

grunn av dårlig økonomi, 

helbred eller materielle mangler. 

Men er det dessverre ikke slik – 

at mange mennesker er 

trengende og har behov for 

hjelp? De kan for eksempel være 

ensomme, føle seg 

mindreverdige, ha psykiske eller 

familiemessige problemer. Lytt 

til andres bekymringer og hjelp 

med råd og dåd.  
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Tur til Tranäs 

Gode brødre 

I helgen 23 – 26 mai var vi i Tanäs i Sverige og besøkte vår 

Venneloge Broderloge nr 82 Holaveden. 

Vi var tre brødre, eks om Johan Nordbø og eks OM Olav Gladheim 

fra loge nr 50 Bergensiana og undertegnede, som kjørte bil torsdag 

23. Mai fra Bergen, resten kom fredag 24. mai med fly til 

København og deretter tog til Tranäs. 

Det var en flott tur, vi i bilen kjørte til Skarnes i Råde torsdag og 

videre til Tranäs fredag. Vi hadde sol og 24 -27 grader. De som 

fløy fredag fikk problemer med toget og ble forsinket med 

halvannen time. Siste toget var inne 20 minutter før logemøtet 

skulle starte, slik at møtet ble utsatt til de som kom sist hadde fått 

byttet til logeantrekk. 

Det var et kort møte før “Spelet 

1797” begynte, og dette ble 

fremført på en fremragende måte. 

En ting er sikkert jeg ville ikke 

begynt den gangen i Orden.  

Men utenom det var der noen 

likhets trekk. 

Senere ble det et godt ettermøte med taler og 

sang. Vi vandret tilbake til hotellet i halv ett 

tiden. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Gamle Bergenske 
uttrykk 
 

jompe - hoppe  

jubb - sigarettsneip  

Junaiten – USA 

jøkje – gjør ikke 

jørre - gjøre 

jæla/jæli - veldig, svært, 

jævlig  

jækla – vanskelig, ikke 

bra 

jænke seg - innordne 

seg, innrette seg etter, gi 

etter 

jålebolette, jåleportrett 

– utspjåket pyntesyk 

kvinne 

K  

ka - hva 

kaffigrugg - kaffegrut  

kaffi – kaffe 

kaforr – hvilken 

ka hon’n / honen / 

hunen! – hva mener du, 

hva i alle dager!  

ka è tiss/ ka står på? - 

hva står på? 

ka de går i  - hva skjer 

ka har du, ka tar du? – 

hva skal man si til slikt? 

ka e stillingen? – 

hilsemåte, hvordan står 

det til 

kagge – latrinekum 

kakk –«eg ska je deg it 

kakk» ): jeg skal få deg 

til å huske. 
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Dag 2 begynte med frokost i «det grønne» 

siden spisesalen på hotellet ikke åpnet før kl. 

07:30 og vi måtte begi oss bort til logehuset 

innen klokken ti på åtte. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bussen tok oss med til Berg hvor vi skulle starte vår ferd på Göta 

Kanal med M/S Wasa Lejon (se lengre ned) 

 

 

 

 

 

Våre Budord 
BEGRAVE DE DØDE: 

 Vi ønsker å vise avdøde brødre, 

søstre og bekjente den siste ære 

og dermed familien vår 

deltakelse. De etterlatte vil 

derved ikke føle seg alene i den 

vanskelige stund hvor de skal si 

farvel for siste gang til en av sine 

kjære.  

OPPDRA DE 

FORELDRELØSE: 

 Nå vil du kanskje si at den 

fjerde befaling er unødvendig i 

dag. Og sant er det da også at 

her vil samfunnet gripe inn og ta 

vare på de foreldreløse, men vi 

Odd Fellows har fortsatt en 

stor misjon.  

Vi har forpliktelser til å påse 

at de foreldreløse har det 

godt. Det gjelder ikke bare i 

vår nære krets, men også i 

det store problem med den 

voksende avstand det er 

mellom vår verden og den 

tredje verden. Her kan vi 

hjelpe mange foreldreløse 

barn. Vi gjør det allerede i det 

små i våre loger med 

adoptivbarn i nødlidende 

land. Men også i 

velferdsstaten Norge viser det 

seg at sikkerhetsnettet ikke 

fanger opp alle. Det er også i 

vårt land barn som trenger å 

følges opp. 
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I Berg består kanalen av 7 sluser som løfter båtene 19 meter.  

Vi passerte 11 broer og en akvedukt. 2 dobbelt 

sluser løftet oss 28,8 meter. Vi fikk servert mat 

ombord, svinestek eller ovnsbakt laks, det 

smakte fortreffelig. Turen sluttet i Borensburg. 

Og derfra var det buss hjem igjen til Tranäs. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Juni spår: 
 
 
Jo mer det regner, det sier jeg 

deg, på selve St. Hans dag 

(24/6), og tro du meg, 

Jo mindre av hasselnøtt vi får, 

Du får nøye deg med løk i år. 

Er været Hellig Lekams dag 

(4/6) klart, blir resten av året 

godt. 

Gjødsler du jordene Hellig 

Lekams dag (4/6) blir det bare 

ugress å se. 

 

I denne måned skal man vokte 

seg for meget søvn og nyte friskt 

kildevann og eddik om 

morgenen, rå urter er heller ikke 

skadelig. 

Men vokt deg for ost og 

svineflesk og alt annet som stekt 

er. 

 

Mjød i juni er dårlig drikke og 

det ugjærete ølet passer deg 

ikke. 

Slikt skal du derfor holde deg 

ifra det skader helsen og er ikke 

bra. 
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Senere på lørdagen treftes vi på Golden Thai og spiste plankstek som 

vi var anbefalt av dem som hadde vært der for to år siden, den var 

nydelig. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Takk for oss i år og vi ser frem til å treffes i 2025. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Primstaven 
Hva den er og hva den 
forteller oss. 

 
Primstavens navn kommer av 
det norrøne ordet prim, som 
betyr nymåne. Den er som 
oftest laget av tre, bein eller 
senere skrevet på pergament, 
og har én bakside for vinter, og 
én for sommer. I Norge og 
Skandinavia har vi brukt 
primstaven i uminnelige tider. 
Den er en nyere variant av den 
norrøne runekalenderen. 
Kalenderen er evigvarende og 
syklisk. Den regulerer derfor 
ikke bevegelige helligdager, 
men har ofte streksiffer eller 
runer som markerer månens 
nyfase. 
 

Gjennom tiden har symbolene 
på primstaven forandret seg fra 
den opprinnelige 
runekalenderen, og 
forandringene skjedde etter 
kristningen av Norge og 
Skandinavia  
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M/S WASA LEJON 

Bygget i 1946 av Kristiansand Mekaniske Verksted og levert til 

A/S Bergen - Hordaland Fjordbuss og fikk navnet Fjordbussto 

Siden overført til Alversund og Manger Dampbåtlag A/S i 1950 

Så solgt til A/S Bergen Norhordland Trafikklag i 1951. 

I 1954 omdøpt til Herdla.  

I 1961 fikk den ny motor Deutz BHK 140.  

Igjen ble den omdøpt i 1972 til Manger og gikk i fart i Øygarden.  

I 1974 ble den overført til A/S Bergen Nordhordland Rutelag. 

I 1979 ble den solgt til Nils Agasøster Bergen og fikk navnet 

Bremerholm før den ble solgt til et rederi i Sverige og fikk navnet 

M/S Göta Lejon og i 1994 fikk den navnet den har i dag.  

 

 

 

 

 

Undermester har ordet 

Gode brødre 

Vi lever i en verden full av kontraster. 

I dag står vi overfor en verden hvor konflikter og krig har blitt en 

smertefull realitet for mange. Som medlemmer av Odd Fellow 

Primstaven 
I dag fremstår den som en 

hybrid mellom hedenske og 

kristne symboler. På tross av 

dette, er det nyttig å skjelne til 

primstaven, da den i sin 

opprinnelse er meget gammel 

og en etterfølger av den 

opprinnelige runekalenderen. 

Den gir derfor innsikt i våre 

tradisjoner og merkedagers 

opprinnelse, og dokumentasjon 

på disse. Dette gjelder alle våre 

opprinnelige hedenske 

merkedager, uten unntak. Der 

rene kristne markeringer synes 

å fremkomme, uten spesifikk 

konkret førkristen referanse, har 

disse kristne merkedagene 

kommet inn som et tillegg til, 

eller i forlengelsen av, våre 

opprinnelige og langt eldre 

hedenske tradisjoner. 

Paradoksalt nok finnes knapt 

noen frittstående kristne 

merkedager, uten plagiat. 

Runekalenderen starter året, 
som vår norrøne 
bronsealderkalender, med 
Haustjafndøgri (Høstjevndøgn, 
Balder/solens begravelse) og 
Hâlogiaptann (Halloween). 
Dagrunene i kalenderen 
markerer de 7 ukedagene, og 
de er de samme for respektiv 
dag hele året.  
 
Skuddår reguleres med to 
søndagsruner. Helligdagene er 
markert, og disse knyttes til 
naturens syklus, månefaser, 
solverv, tid for såing, innhøsting 
etc.  
 
Runekalenderen har også et 
eget solhjul på vintersiden, og 
et månehjul på sommersiden. 
Disse regulerer årenes 
søndagsrune. Soltallet er alltid 
9, med 28 års sykluser. Dette 
ble fastslått med en enkel, men 
presis brøk.  
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Ordenen, er det vår plikt å minne oss selv og andre om de verdier 

vi har forpliktet oss til å opprettholde: Vennskap, Kjærlighet og 

Sannhet. 

Vennskap er grunnlaget for enhver sivilisasjon. Det er broen som 

forbinder mennesker på tvers av nasjoner og kulturer. I tider med 

krig, må vi strekke ut våre hender i vennskap, for å bygge broer der 

murer har blitt reist. 

Kjærlighet er kraften som driver oss til å oversee for andres 

velvære. Det er kjærligheten som inspirerer oss til å gi humanitær 

hjelp og støtte til de som lider under krigens grusomheter. Vår 

kjærlighet kjenner ingen grenser, og den diskriminerer ikke basert 

på nasjonalitet eller tro. 

Sannhet er lyset som leder oss gjennom mørket. I en verden full av 

propaganda og falske nyheter, er det vår oppgave å søke sannheten 

og spre den. Sannheten er fundamentet for rettferdighet og fred. 

Som en Odd Fellow, må vi også huske på våre andre sentrale 

verdier: Tro, Håp og Barmhjertighet. Troen gir oss styrke til å 

stå fast i våre prinsipper, selv når det virker som om verden rundt 

oss faller fra hverandre. Håpet holder oss gående, med vissheten 

om at en bedre og fredeligere verden er mulig. Barmhjertighet er 

vår evne til å føle med andre og oversee for å lindre deres lidelser. 

I disse utfordrende tider, la oss forplikte oss på nytt til å være 

lysbærere av disse verdiene. La oss arbeide sammen for å skape en 

verden hvor fred og harmoni hersker, en verden hvor Odd Fellows 

verdier ikke bare er idealer, men en levende virkelighet. 

Det er viktig å huske på at selv i de mørkeste tider, kan disse 

verdiene tjene som et kompass for å lede oss mot lysere dager. 

Med Broderlig hilsen i 

Vennskap, Kjærlighet og Sannhet 

 

Kjetil Abbedissen 

Undermester 

 

 

 

 

 

 

 

 

Primstaven 
 
Etter kristningen av våre 
områder, ble merkedagene 
tillagt stor grad av overtro. De 
ble tillagt skremmende varsler, 
onde vesener, dom, synd og 
ulykke hvis man ikke gjorde 
som befalingene tilsa.  
Av denne grunn er ikke noe av 
betydning hva gjelder slik 
overtro medtatt i denne 
oversikten, og ei heller omtalt 
inngående videre. Bakgrunnen 
for dette, er at overtroen ikke 
ser ut til å ha vært en del av 
merkedagene og prosessenes 
betydning eller innhold i 
hedensk tid. Tvert imot kan man 
med tyngde hevde at det 
opprinnelige hedenske 
innholdet var vitenskapelig, 
praktisk og nyttig. Det som i dag 
omtales som ritualer og 
handlinger for å skremme vekk 
onde ånder og demoner, viser 
seg når man analyserer dem 
inngående, heller som naturlige 
og logiske tiltak for å holde 
mus, gnagere, rev, grevling og 
andre skadedyr borte.  
Overtroen, slik vi i dag kjenner 
den, er ikke opprinnelig 
hedensk. Den synes tvert imot 
å være av kristent utspring, og 
ett av flere midler i 
konsolideringen av makt, og 
forsøk på svekkelse og 
eliminering av våre førkristne 
tradisjoner. 
 

"En rev fanges aldri to 
ganger i samme felle. En 
rev lykkes best når den er 

forhatt" 
 

"Løgn reiser raskere enn 
sannhet. Heller lid for 
sannheten, enn å bli 
belønnet for løgn" 

 
- Hedensk proverb 
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Nordhordland Broderforening Stiftet. 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Etter formelt samtykke fra Stor Sire, ble en ny Broderforening 
stiftet i Bergen 19.04.24. Tilstede var 18 brødre fra fire loger. 
 

Etter et flott og stilfullt Rituale i logesalen, trygt ledet av DSS Atle 
S. Thorstensen og hans Stor Marsjall Dag-Erik Dahlslett,  kunne 
nyvalgt Formann Håkon Rydland innta Overstolen og motta 
hilsener fra alle OF logene i Bergen. En hyggelig epost fra en 
potensiell ny bror, ble også referert. Organist Jan Fjelde sørget for 
flott musikk i alle deler av seremonien. 
 

"Nordhordland Broderforening" ønsker å danne en ny loge i 
regionen nord for Bergen, hvor Alver kommune alene har 30.000 
innbyggere. Et bredt og omfattende næringsliv (bl.a. på 
Mongstad), og et rikt organisasjons- og musikkmiljø (bl.a. innen 
brass), bør absolutt kunne gi grunnlag for dette. 
 

Foreningen er forøvrig ikke en knoppskyting fra eksisterende loge, 
men et initiativ fra flere brødre i Distrikt 3. Det er heller ikke tatt 
stilling til enda, hvem som blir Moderloge. Dog har flere av logene 
i Bergen allerede sagt seg villige til dette. 
 

På Ettermøtet kunne DSS informere om at det er 50 år siden det 
sist ble dannet en forening i Bergen, og 11 år siden dannelsen av 
seneste Broderforening i Norge. Da er dette enda et viktig skritt 

Fakta i Bergen 
 
Slaktehuset i Sandviken 
 
Egentlig Bergens kommunale 
Slagtehus- og Kvægtorvanlæg, 
Sjøgaten 75c ble reist etter 
tegninger av statskonduktør 
Kasper Hassel og tatt i bruk i 
1919. Området bar navnet 
Småmøllen og lå ved utløpet av 
Muleelven, som til 1887 hadde 
dannet gransen mellom byen 
og Sandviken. Anlegget, som 
ble en av byens største 
arbeidsplasser, omfattet åtte 
bygninger, og ble drevet av 
kommunen fram til 1970, 
deretter private. 
En av oppgavene ved 
Slakthuset var mottak og nattely 
for levende dyr, noe som inntil 
1919 hadde foregått ved 
Havnefjøset på Koengen, som 
lå like ved Skuteviken. 
Jernbanesporet hadde sin 
endestopp her, ble videre ført i 
tunnel fra Skuteviken til 
Sandviken. Etter nedleggelsen 
av slakterivirksomheten stod 
bygningene lenge til nedfalls. 
Området var noen år regulert til 
boligformål, men mot slutten av 
1980-årene ble prosjektene 
skrinlagt. Det gikk mot krise i 
byggebransjen og 
vanskeligheter for 
gjeldstyngede boligkjøpere. En 
del av bygningsmassen gikk 
tapt i en brann 9. Desember 
1970. Denne delen på ca. to 
dekar av totalt 9 dekar store 
tomten har siden stått ubebygd. 
Den gamle bebyggelsen på 
slakthustomten heter i dag 
Sandviksboder 1 AS, et selskap 
som eies av Westfall-Larsen 
Invest AS og Magnus Helland 
AS. Alle byggningene er 
fulstendig rehablitert og bygd 
om til moderne og 
representative kontorlokaler og 
næringslokaler. De første 
leietakerne flyttet inn i 2005. 
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mot fornyelse og rekruttering i vår Orden. 
 

Et velsmakende måltid fra br Olav Gladheim gjorde sitt til at 
stemningen steg ytterligere, og det ble en frisk og konstruktiv 
diskusjon med mange kreative forslag til det videre arbeid. 
 

Så er det å håpe at Rebekka søstrene følger på etterhvert. 
 
Styret i "Nordhordland Broderforening": 
 

Håkon Rydland, formann 
Olav Gladheim, viseformann 
Ottar Torflåt-Vannberg, sekretær 
Trygve Ole Bordvik, kasserer 
Ole-Bjørn Buene, arkivar 

 
 
 

Storlogegraden 

 

Disse ble tildelt Storlogegraden den 17. April 2024. 

 

 

Fra venstre forran eks OM Thore Gaard Olaussen, eks OM Geir Ingvald Meidell Amundsen, 

DSS Atle Sande Thorstensen, eks OM Helge Barstrand, eks OM Jan-Erik Bjørkly. 

 
 
 
 

Fakta i Bergen 
Skuteviken 

 
Gammel bydel nord for 
Bergenhus, avgrenset av 
høydedraget med Sverresborg i 
vest og Rotthaugen i øst. Under 
den såkalte 
“Bergenssommeren” i året 
1198, da baglerne og 
birkebeinerne kjempet i og 
omkring Bergen, la baglerne 
flåten sin i bukten på nordsiden 
av Sverresborg. Festningen ble 
bygd i 1183 og det var i ly av 
denne – og skygget av denne - 
at Skuteviken vokste frem som 
en isolert forstad til Bergen, dit 
det ikke var vei langs stranden 
før på 1900 tallet. 
Allerede på 1600 tallet ble 
området kalt “gammelt” og det 
var omkring bekken fra 
Fløyfjellet/ Tippetue, som rant 
ut i bukten. At de små 
trehusene ble reist, uten noen 
overordnet plan. 
Veksten foregikk særlig mot 
slutten av 1700 tallet, da det ble 
reist sjøboder og pakkhus i 
rekke langs stranden, men ikke 
noe kaianlegg. 
Skutene, ofte utenlandske, lå 
på svai ute i bukten. 
I 1795 var det i området 26 
byggninger til ulike sjø- og 
havneformål. På 1800 tallet 
fantes det en tilårskommen 
trebrygge i Skuteviken. Bryggen 
og broen ut til den, ble bygd i 
stein i 1879. 
Av byens omkring 30 slaktere, 
holdt brorparten til i Skuteviken. 
Og dit ble langt utover på 1800 
tallet slakterkveget drevet fra 
Haukeland. Der det ble kjøpt 
under det årlige kvegmarkedet 
ved Mikkelsmesse. Ved siden 
av slaktere bodde det mange 
håndtverkere og sjøfolk i 
Skuteviken, som også var kjent 
for sine mange “kloke koner”, 
som spåkvinner og iglekoner. 
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Loge nr 4 De Syv Fjelde pin 

Vi har fått laget en PIN av logoen til Loge nr. 4 De Syv Fjelde. 

Den skal bæres på venstre jakkeslag. 

Prisen er 100 kr. pr stk. 

Kan kjøpes av Privatnevnden. Dette kan gjøres samtidig som en 

betaler for måltid eller kaffe. 

 
 

 
 

Loge nr 4 De Syv Fjelde’s Serviettholder 

Vi har fått laget serviettholder med logoen av De Syv Fjelde 

Pris er 100 kr. pr stk. 

Den kan bestilles hos Undermester og betales til Skattmesterkonto 

som dere finner på gammel møteplan på vår side, nederst. 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 

 

Dikt og sitater 
 
 
Tenk - det å kunne være et 
gatelys for en bror, 
det å få rettlede ham på riktig 
spor. 

Red. 
 

 

Lyng 
Av Kolbein Falkeid 

 
Lyngen trivs overalt her vest – 
Gror som bustet skjegg på 
kinnet til fjell og flyer 
Eller som fine øyenvipper rundt 
tjern og pytter 
Langt inne på heiene, hvor 
myrsnipen sturer i starren som 
en gammel skolemester i svart 
vest, og heiloen spiller fløyte for 
danseglad mygg på  
myrflatene -. 
 
Vinden lusker alltid gjennom 
lyngen – 
Tuter sin gamle ve i dens ører, 
Skryter om sin ferd over havet, 
vil lokke den med seg dit og dit. 
Men lyngen blir. 
 
For lyngen er uten uro og fred. 
Bare står som svaiende tårn og 
dingler med sine små klokker ut 
over heiens kirkebakker – spe 
klemt til sjelemesse for vind og 
menneskehjerter. 
 
 
 

 
 
Nyt de små tingene, for en dag 
vil du kanskje se tilbake og 
oppdage, at det var de som var 
de store. 

Robert Brault 
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Loge nr 4 De Syv Fjelde Navneskilt 

Bestilles hos OPRO Norske emaljesmykker 

Tlf. (+47) 22 17 50 50 

Adressen det kan bestilles navneskilt på er : opro@opro.no 

Der skriver den som bestiller at den ønsker navneskilt med fornavn 

etternavn og loge nr.4 De Syv Fjelde.  

 

Det er også viktig å få med postadresse.  

Da blir navneskilt og faktura på kr.495,-  inklusiv frakt sendt direkte 

hjem i postkassen. 
 

 
 
Redaksjonen ønsker alle lesere av avisen en riktig god og solfylt 
sommer ! 

 

13.november skal Br. Storrepresentant Steinar Berg 

Hansen og Br. Inspektør Finn Daniel Kristiansen få sin 

velfortjente 25 års VeJu. 

27. november skal Br. Eks OM Lars Reisæter få sin 

velfortjente 40 års VeJu. 
 
 
 

Gjør mot andre, som du vil at andre skal gjøre mot deg. 
 

Logens 
Kontaktpersoner 
 
OM Ole-Bjørn Buene  
Tlf. 480 27 838 
E-post:  of4om@oddfellow.no 
 
UM Kjetil Abbedissen  
Tlf.  407 28 169 
E-post: of4um@oddfellow.no 
 
Sekr. Mindor Ståle Kvamme 
Tlf.  900 52 695 
E-post: of4sekr@odd fellow.no 
 

 

 
 

 

Har du noe å forebringe til 

andre brødre. Så send det inn til 

redaksjonen, innen en måned 

før utgivelse.  

 

Herold 
Erling Aa. Johannessen 
E-post: of4her@oddfellow.no 

 

 
Yttersia, Senja 
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